



## Dr Stephan Menzel

**Patent Attorney Trainee**

**M.Sc. Molecular Biotechnology**

Stephan Menzel ist Patentanwaltskandidat bei Maiwald. Seine Tätigkeitsschwerpunkte umfassen die Erlangung, Geltendmachung, Aufrechterhaltung und Verteidigung von Schutzrechten auf dem Gebiet des gewerblichen Rechtsschutzes in allen Bereichen der Biotechnologie, vor allem in der Produktaufarbeitung (Downstream Processing). Durch seine vielfältige Forschungs- und Berufspraxis in Deutschland und Schweden kennt sich Stephan Menzel sowohl in der mechanistischen Modellierung als auch in der praktischen Umsetzung der chromatographischen Aufreinigung von pharmazeutischen Proteinen besonders gut aus.

While carrying out his PhD studies at the Fraunhofer Institut for Molecular Biology and Applied Ecology IME in Aachen on the purification of different malaria vaccine candidates from tobacco plants, he specialised in plant biotechnology and downstream processing and is first author of several scientific publications.

### CAREER

---

since 2021	Patent attorney trainee at Maiwald
since 2019	Patent attorney trainee
2017 - 2019	Scientist with General Electric Healthcare (now Cytiva) in the area of downstream processing of pharmaceutical proteins

### EDUCATION

---

since 2020	Studied "Law for Patent Attorneys" at the Open University of Hagen"
2013 - 2017	Doctorate in the field of downstream processing as well as mechanistic modelling of chromatography
2010 - 2013	Master's in molecular biotechnology at the RWTH Aachen
2007 - 2010	Bachelor's degree in chemistry and biotechnology at the University of Applied Sciences, Hochschule Niederrhein

## **PRACTICE AREAS**

---

- 製薬&バイオテクノロジー
- 特許&実用新案
- 電気工学&機械工学

## **SERVICES**

---

- Patent examination proceedings and portfolio management
- Application strategies and drafting of patent applications
- Freedom-to-operate- and validity opinions
- Opposition and nullity proceedings

## **LANGUAGES**

---

- German
- English